
Krajani krajevne skupnosti Ivančna gorica o proizvodnji DO KIP Ljubljana
Številne krajane KS Ivančna gorica je močno razburil članek v Delu, iz

katerega je bilo razvidno, da je KIP Ljubljana kupil prostore bivšega Agros-
troja. Zaradi tega je med krajani zavladal pravi preplah, da bomo v že doslej
zelo onesnaženo okolje pripeljali še eno umazano tehnologijo.

Zaradi tega je svet KS Ivančna gorica sklical razširjeno sejo sveta, ki je bila
11.5.1989, na njej pa so prisostvovali predstavniki SOZD Astre in DO KIP
Ljubljana, predstavniki IS SO Grosuplje, sveta za varstvo okolja pri OK
SZDL Grosuplje, predstavniki nekaterih delovnih organizacij, člani sveta KS
Ivančna gorica ter predslavniki družbenopolitičnih ovganizacij in društev.

V uvodni razpravi je bilo, upoštevaje pripombe krajanov, opozorjeno na
naslednje:
1. Zaradi številnih pripomb krajanov je razgovor sklicati že drugič, ket se

prvega niso udeležili predstavniki občine, ki naj bi podali informacijo o
tehnologiji proizvodnje KIP Ljubljana. Iz informacije, ki jo imajo krajani
na razpolago, gre za umazano tehnologijo, ki predeluje naravne surovine
(glina, šamot, kaolin...). Pri visokih temperaturah nastajajo dimni plini, ki
vsebujejo fluoride in SO2.

2. Dosedanje izkušnje krajanov z obstoječo industrijsko proizvodnjo so sla-
be, saj zlasti IMP Livar pogosto prekoračuje dovoljene meje emisije praš-
nih delcev in SO2 ter Prašičereja z emisijo smradu.

3. Zaskrbljenost krajanovje velika, saj je znano, da delovne organizacije na
območju Ivančne gorice pogosto ne uporabljajo čistilnih naprav. Opozar-
jajo pa tudi na naslednje:
— da umazana proizvodnja ni združljiva s predvideno proizvodnjo v

družbenem planu in planu občine;
— daje področje Krajevne skupnosti na vodozbirnem območju za doli-

no Krke in Suhe krajine, saj za to območje že potekajo priprave za

sprejem družbenega dogovora o varstvu reke Krke;
— da je čistilna naprava na Mleščevem biološkega značaja in tako ne

odgovarja postopku kemičnega čiščenja;
— da na kmetijsko zaŠčitenem območju ni možno proizvajati hrane za

izvoz ob nečisti tehnologiji.
V razpravi so predstavniki podjetja obrazložili dosedanji potek proizvod-

nje na Opekarski cesti v Ljubljani, njihovo organiziranost ter namen preselit-
ve. Niso pa pojasnili tehnologijo postopka, ker so menili, da bi takšen stro-
kovni razgovor opravili, ko bo izdelana strokovno-znanstvena študija same
tehnologije. Številna vprašanja prisotnih so tako ostala odprta.

Po razpravi so bili sprejeti naslednji

SKLEPI:
1. Krajani podpirajo odpiranje in razširjanje novih podjetij, vendar s či-

sto tehnologijo, energijo nezahtevno in ekološko čisto. Na tem bodo
vztrajali zaradi tega, ker smatrajo, da zgoščeno stanovanjsko naselje
ne more sprejeti nečiste tehnologije. Poleg tega prihaja dnevno v to
naselje preko 1.000 učencev > osnovno in srednjo šolo.

2. Krajani terjajo, da delovna organizacija KIP (predvidoma do konca
junija) posreduje strokovno-znanstveno analizo tehnološkega po-
stopka predvidene proizvodnje. Ko bo posredovana analiza, se skiiče
razgovor v enaki sestavi kot danes.

3. Od komiteja za varstvo okolja in urejanje prostora občine Grosuplje
ter Sveta za varstvo okolja pri OK SZDL krajani zahtevajo, da se
vključita v proučitev analize in predvidene tehnologije v interesu kra-
janov za ekološko čisto okolje. O ugotovitvah naj redno obveščajo
krajane. Glede dosedanjega načina sodelovanja krajani menijo, da

zadeva poteka za njihovim hrfotom in brez njihove vednosti.
4. Krajani ugotavljajo, daje proizvodnja hrane na tem področju velika,

predvidena tudi za izvoz, zato ne moremo sprejeti nikakršne nečiste
industrije. Na to dejstvo opozarjajo ustrezne organe v občini za ukre-
panje v njihovi pristojnosti. V nasprotnem primeru gre pri načrtova-
nju za eno, v konkretnem primeru pa za povsem drugačno stanje.

5. Sedanja onesnaženosi znskaje veiiks is ekoktgija močno prizadeta.
Onesnaženost Ivančne gorice je na osmem mestu v Sloveniji, kar
pomeni, da je skrajni čas za ukrepanje. Učenci usmerjenega izobra-
ževanja redno spremljajo emisijo prašnih delcev in SO2 in pri teh raz-
iskavah ugotavljajo pogoste prekoračitve. To je posledica umazane
tehnologije in nespoštovanja predpisov o čistilnih napravah.

6. Stališča današnje seje obravnava Svet Krajevne skupnosli in jih po-
sreduje udeiežencem in ustreznim organom. Svet KS imenuje delega-
te za ogled tovarne KIP, ki naj opravi to nalogo pred naslednjo sejo,
na kateri bo ponovna obravnava o vprašanjih ekologije.

Na koncu naj dodamo le še to, da je tudi Svet za varstvo okolja pri OK
SZDL Grosuplje že dvakrat cbravnaval načrtovano proizvodnjo KIP-a v
Ivančni gorici. Zal prvič ni mogel obravnavati ničesar, saj razen članka v De-
lu ni bilo na voljo prav nobenih drugih podatkov, niti na IS SO Grosuplje, saj
predstavniki KIP Ljubljana kljub obljubam niso prišli na razgovor, niti niso
posredovali nikakršnih informacij. Na naslednjo sejo sveta za varstvo okolja
so bili povabljeni tudi predstavniki KIP Ljubljana, ki so se vabilu tudi odzvali
in članom sveta posredovali informacije o načrtovani proizvodnji v Ivančni
gorici. Svet za varstvo okolja je v zvezi s tem sprejel sklep, da se mora
proizvodno-tehnični elaborat posredovati tudi svetu za varstvo okolja, ki ga
bo temeljito proučil in o svojih ugotovitvah tudi obvestil KS Ivančna gorica.


